

Title (en)

Method for electrostatic coating of workpieces and corresponding insulating line system

Title (de)

Verfahren zum elektrostatischen Beschichten von Werkstücken und isolierendes Leitungssystem hierfür

Title (fr)

Procédé pour le revêtement des pièces par voie électrostatique et tuyauterie isolée correspondante

Publication

EP 0864368 A2 19980916 (DE)

Application

EP 98103958 A 19980305

Priority

DE 19710216 A 19970312

Abstract (en)

The spray coating method has an electrically conductive coating material fed from an earthed supply (16) to a sprayer (10) at a high voltage potential, via a hose line (14), with an insulating line for electrical insulation between the supply system and the sprayer. The insulating line has an extraction point (24) halfway along its length, for connection to the sprayer, with the coating material fed back to the supply during the intervals between spraying.

Abstract (de)

In einer elektrostatischen Beschichtungsanlage dient eine schraubenlinienförmig gewickelte isolierende Leitung (21) ausreichender Länge als Potentialtrenneinrichtung zwischen der auf Hochspannung gelegten Sprühvorrichtung (10) und einer auf Erdpotential liegenden Ringleitung (16). An ungefähr der Hälfte der isolierenden Leitung ist eine Entnahmestelle (24) vorgesehen, an die die Sprühvorrichtung (10) angeschlossen wird, und zumindest in den Beschichtungspausen wird das Beschichtungsmaterial kontinuierlich durch die isolierende Leitung (21) zurück zu der Ringleitung (16) gepumpt. <IMAGE>

IPC 1-7

B05B 5/16

IPC 8 full level

B05B 5/16 (2006.01); **B05B 12/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

B05B 5/1616 (2013.01); **B05B 12/14** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0864368 A2 19980916; DE 19710216 A1 19980917

DOCDB simple family (application)

EP 98103958 A 19980305; DE 19710216 A 19970312